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LÓGNAK. A szegedi ellenőrök h a v o n t a tízezer vizsgálatkor eddig átlagosan 1600 
bliccelőt találtak. Idén nyilván az anyagi nehézségek miatt érezhetően nőtt az i n -
gyen u t a z ó k s z á m a . Átlagosan 5 százalékkal , vagyis h a v o n t a 8 0 - n a l t ö b b e n p o -
t y á z n a k - t u d t u k m e g Császár Bélától, a Dakört Kft. ügyvezető igazgatójától. 

Új a fővárosi buszokon az első ajtós 
felszállási rendszer, amivel a bliccelő 
utasokat akarják kiszűrni. Szegeden 
több mint tíz éve működik - a sofőr 
belátása szerint. Potyázok ellen az-
óta is a leghatékonyabb a szőnyegel-
lenőrzés. 

DOMBAI TÜNDE 

Csak az első ajtón lehet felszállni né-
hány fővárosi buszra júniustól. Kísérle-
ti jelleggel így igyekszik kiszűrni a BKV 
a bhccelőket. Ugyanakkor tart tőle a 
közlekedési társaság, hogy az új rend-
szer nem jár osztatlan sikerrel, ezért át-
csoportosított néhány ellenőrt bizton-
sági őrnek, hogy vigyázza a rendet. Pé-
csett két hónapja vezették be az első aj-
tós rendet, de egy hétig sem tartott. Ak-
kora késések alakultak lei, és úgy be-
dühödtek az utasok, hogy csúcsidő-
szakban képtelenség volt ellenőrizni. 

Szegeden több mint tíz éve működik 
az első ajtós felszállási rendszer. Ele-
inte adódtak késések, fennakadások, 
de aztán a sofőrök belátására bízták 
az ellenőrzésnek ezt a formáját. - Bu-
szon és trolin csúcsidőn kívül alkal-
mazzák a sofőrök ott, ahol nem vár a 
megállóban 6-10-nél több utas. A Szé-
chenyi téren és más forgalmas megál-
lóhelyeken egyáltalán nincs ilyen szű-
rés, hogy haladjanak a járművek - tá-
jékoztatott Bálint Ákos, a Szegedi Kör-
nyezetgazdálkodási Nonprofit Kft. 
közlekedésszervezési igazgatóhelyet-
tese. Ez a fajta szigorú ellenőrzés leg-

jobban a külvárosi vonalakon vált be. 
Villamosokon, ahol az ajtók egyszerre 
nyithatók, amúgy sem lehet „zsilipel-
ni". Legfeljebb gyér forgalomnál a vil-
lamosvezető a mikrofonon keresztül 
megkéri a felszállót, menjen előre 
megmutatni a jegyét. 

Bliccelők ellen nem használ, ha első 
ajtózással lassítják a felszállást - a fő 
közlekedésszervező szerint. Több el-
lenőrre nincs pénz. A jelenlegi 28 
jegyvizsgálóval kell sakkozni. Megol-
dást a többszöri koncentrált vizsgálás, 
vagyis az úgynevezett szőnyegellenőr-
zés jelent. Fontolóra veszik, hogy a 
szegedi végállomások peronjain nézik 
meg a jegyeket, bérleteket. Azt megje-
gyezte: a jegy felmutatása nem jelenti, 
hogy ha felszáll az utas, egészen biz-
tosan érvényesíteni fogja. Bálint Ákos 
kijelentette: a szegedi ellenőrök nem 
vethetők be biztonsági őrként. Ha 
szükséges, rongálóhoz vagy bliccelő-
höz ezután is rendőrt hívnak. 

Q Kritizáltak a bliccelők 
A BKV szóvivője szerint jól fogadták az utasok öt budapesti buszjáraton tegnap 
bevezetett első ajtós felszállási rendszert. A z első n a p o n az érintett járatokon 
mintegy öt perccel nőtt a m e n e t i d ő a z o k miatt , akiknek n e m volt j e g y ü k v a g y 
bérletük, de ez - m i u t á n az utasok h o z z á s z o k t a k az új rendszerhez - csökkenhet. 
Arra a kérdésre, hogy érkeztek-e p a n a s z o k a B K V - h o z , a szóvivő úgy válaszolt : 
„ a bliccelők részéről volt kritika". 

Horváth Mihály gimnázium: 
a megye Szentesre vár 
Nem is keresték egymást a szentesi középiskolák ügyében az érintett önkor-
mányzatok március óta. A megyén Szentesre várnak, a városban pedig arra 
számítanak, hogy a megye készségesebb lesz ez ügyben, mint eddig. Ősztől 
biztosan nem kerül vissza a város fönntartásába a legtöbbször kért Horváth 
Mihály gimnázium. 

LASSÍTJA A FORGALMAT, HERGELI AZ UTASOKAT AZ ELSŐ AJTÓS RENDSZER 

Bliccelők ellen megoldás 
a szőnyegellenőrzés 

A FODORBAN ÉS A BÖLCSÉSZKARON MÁR FIGYELMEZTETTÉK A DIÁKOKAT A CIGISTOPRA 

Csupán néhány méteren múlhat a büntetés 

BAKOS ANDRÁS 
A szentesi kórház sürgősségi tömbjé-
nek bővítéséről megállapodott a me-
gye és Szentes önkormányzata, lénye-
gében úgy, hogy a város elfogadta a 
megye kérését, odaadta a szóban for-
gó telket ingyen. A békés megoldás 
mintául szolgálhat a középiskolák 
visszavételének ügyében is. 

A szentesi önkormányzat 1999-
ben adta át a városi középiskolák 
fönntartását a megyei önkormány-
zatnak. Akkoriban ez országos je-
lenség volt, mert az államtóHcapott 
normatívát évről évre többel kellett 
kiegészíteniük, és a törvény szerint 
a megyék erre a feladatra eleve 
több pénzt kaptak. Bár nem föltétle-
nül törvényszerű, hogy két önkor-
mányzat között el kell romlania a 
viszonynak, ha az egyiknek válto-
zik a vezetése, Szentes és a megye 
között ez történt. 

A város tavaly nyilvánította ki ab-
beli szándékát, hogy visszavenné a 
középiskolákat, és több forduló után 
idén március 26-án szavazott a me-
gyei közgyűlés. Az egyik változat 
szerint a megye visszaadta volna 
2011 szeptemberétől a Horváth Mi-
hály Gimnázium és Szakképző Isko-
la, valamint a Zsoldos Ferenc Közép-
iskola és Szakiskola fenntartói jogát 
Szentesnek. Bár a többség igennel 
szavazott, a minősített többség nem 
volt meg, arról pedig Magyar Anna 
elnök nem szavaztatott ezek után, 
hogy külön a Horváth Mihály gimná-
ziumot visszaadják-e Szentesnek. Vé-
gül úgy döntöttek, hogy folytatni kell 
a tárgyalásokat. 

Azóta azonban nem is keresték 

egymást a felek. Pedig márciusban 
épp arra hivatkoztak a megyei ön-
kormányzatnál, hogy későn kezdő-
dött a tárgyalás, már nem lehet min-
dent előkészíteni az őszi tanévkez-
désig. Ezt akkor a szentesiek vitat-
ták, a készséges hozzáállást hiányol-
ták, szerintük idén ősztől vissza le-
hetett volna adni legalább a gimná-
ziumot. Most viszont arra számíta-
nak, hogy a kórházügyben megkö-
tött egyezség oldani fogja az iskola-
ügyben tapasztalható feszültséget a 
két helyhatóság kapcsolatában. 
Szűcs Lajos alpolgármester, megyei 
képviselő szerint vissza kell térni az 
középiskolaügyre, bár legközelebb a 
2010/2011-es tanévtől kerülhetnek 
hozzájuk az intézmények. 

Az alpolgármesterrel a megye ne-
vében Kovács Kálmán alelnök tár-
gyalt. Ö arra vár, hogy a szentesiek 
jelentkezzenek. Addig is a megye 
ugyanúgy költ a szentesi intézmé-
nyekre, mint eddig, fejlesztések is 
indultak. A törvény szerint március 
31-éig le kell bonyolítani az ilyen át-
adás-átvételeket ahhoz, hogy szep-
tember l-jétől már az új fenntartó 
indíthassa a tanévet. Bár az átadási 
kötelezettség csak a Horváth Mihály 
gimnázium és szakközépiskola ese-
tében érvényes a megyére, Kovács 
továbbra is arra számít, hogy a töb-
bi középiskola visszavétele is téma 
lesz. Ugyanakkor megérti, ha ezt 
most Szentesen nem forszírozzák, 
mert a normatíván felül mintegy 
150 milliót kellene befizetnie a vá-
rosnak saját kasszából a működte-
tésre, ezt pedig nem lehet könnyű 
előteremteni. 

Színházi tábor fiataloknak 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
A pécsi Árnyékszínház a Szegedi 
Nemzeti Színház támogatásával tá-
bort szervez a színház, színészet 
iránt érdeklődő fiatalok - június 
22-27. között az általános iskolások, 
június 28-ától július 4-éig a középis-
kolások, gimnazisták, egyetemisták 
- számára. A diákok egy komplett 
próbafolyamat részesei lehetnek já-
tékos drámaelemzéssel, elméleti és 
gyakorlati színészmesterség órák-

kal, táncos- és mozgástréniggel, be-
szédtechnikai gyakorlatokkal. A 
kurzus során több színdarabot is fel-
dolgoznak - Olivér, Pinokkió, Ham-
let, Koldusopera -, a szervezők célja 
egy későbbi bemutató előadás. A tá-
bor vezetője Hargitai Iván rendező. 
Helyszín: Szegedi Nemzeti Színház. 
Érdeklődni lehet a szinhazta-
bor.sznsz@gmail.com címen vagy a 
06-70/238-3989 telefonszámon. Je-
lentkezési határidő: 2009. június 10. 

A szegedi Fodor-szakközépiskolában 
a 18. évüket betöltött diákok eddig 
kimehettek cigizni az épület elé, de 
a fiatalabbak közül is többen kilóg-
tak. Deák Attila igazgató a június 
l-jétől életbe lépett szegedi cigaret-
tastop miatt most visszavonta a 
nagykorúak eddigi privilégiumát. Az 
egyetem bölcsészkarán is figyelmez-
tetik a hallgatókat: ne dohányozza-
nak a régi épület előtt. 

KISS GÁBOR GERGŐ 
Tilos rágyújtani a tömegközlekedési 
eszközök megállóiban, a temetőkben, 
az oktatási, kulturális, egészségügyi, 
szociális intézmények és a templomok 
bejárata előtt a hónap elejétől Szege-
den - írtuk többször is. A rendelet 
megszegőivel szemben - egy hónap 
türelmi idő után - a közterület-fel-
ügyelők járnak el, 30 ezer forintig ter-
jedő szabálysértési bírságot fizettet-
nek. 

A tiltás csak közterületre vonatko-
zik, így az intézmények tulajdonában 
levő, dohányzásra kijelölt területen 
ugyanúgy fújhatják tovább a füstöt a 

bagósok. A Szegedi Nemzeti Színház 
lépcsőjén pöfékelő például megússza 
büntetés nélkül, ám ha lemerészkedik 
a teátrum előtti járdára, megütheti a 
bokáját. 

Hasonló a helyzet a Szegedi Tudo-
mányegyetem Ady téri, Egyetem utcai 
épületeivel is. A TIK lépcsőjén - ami 
az egyetem tulajdona - vígan cigizhet-
nek a diákok, míg a régi épület bejára-
ta előtt büntetésre számíthatnak. Nem 
úszhatják meg a felelősségre vonást a 
középiskolából az utcára cigizni vonu-
ló tanulók sem: az épületek előtti jár-
da a város tulajdona. 

- Meg akarunk felelni a kritériumok-
nak, ezért már beszéltünk arról, hogy 
mit lehet tenni az ügyben. Az egyete-
mistáknak mindenképp jelezzük - a ti-
lalomra figyelmeztető táblákból csak 
11 darabot gyártottak az illetékesek, 
amit a Szegedre bevezető utakon álh-
tottak fel hogy ne cigizzenek a régi 
épület előtt - egyelőre a belső udvaron 
és a függőfolyosókon lehet rágyújtani. 
Jó lenne egy jól szellőztethető termet 
ldjelölni cigizésre, de kevés szabad te-
rünk van. Nem tudom, hogy a tiltás el-

érhet-e majd valamilyen pozitív hatást 
- mondta Kelemen Éva, a BTK dékáni 
hivatalának vezetője. 

A Fodor-szakközépiskolában Deák 
Attila igazgató körlevelet küldött szét 
kedden, melyben mindenkit figyel-
meztetett az új helyzetre. - A 18. évü-
ket betöltött tanulók meghatározott 
időközönként eddig kimehettek cigiz-
ni az iskola elé - ezt most visszavon-
tuk. Mivel a törvény nem ad lehetősé-
get diákoknak kijelölt dohányzóhely 
kialakítására az iskolában, érdekes 
harcnak nézünk elébe - mondta Deák 
Attila igazgató. 

A színházban egyelőre nem foglal-
koznak a tiltással. - Mivel végéhez ért 
az évad, ez a probléma őszig nem ke-
rül elő. A következő évad előtt tájéko-
zódom majd, valószínűleg feliratot he-
lyezünk el a bejárat elé - közölte Gyü-
di Sándor, a Szegedi Nemzeti Színház 
igazgatója. Legkevesebb problémát a 
klinikákon okozza az új szabály: az 
egészségügyi intézmények többségé-
nek hatalmas udvara van, ahol a kije-
lölt helyeken nyugodtan rágyújthat-
nak a betegek. • A BTK ÚJ ÉPÜLETÉNEK LÉPCSŐJÉN EZENTÚL IS CIGIZHETNEK A DIÁKOK F o t ó : Frank Yvette 

• SZEGEDEN CSAK CSÚCSIDŐN KÍVÜL ALKALMAZZÁK AZ ELSŐ AJTÓS FELSZÁLLÁSI RENDSZERT F o t ó : Segesvári Csaba 
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